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OR-BRZ.0002.29.2020.AM 

 

 

PROTOKÓŁ  NR XXIX/20 

Z  XXIX SESJI  RADY  POWIATU  W  KOSZALINIE 

z dnia 17 grudnia 2020 r.  

 

1. Otwarcie obrad.  

 

W siedzibie Starostwa Powiatowego w Koszalinie ul. Racławicka 13, w sali 

konferencyjnej nr 409 o godzinie 12.00 Przewodniczący Rady Zbigniew 

Tomasz Grabarek otworzył sesję słowami: „Otwieram obrady XXIX sesji 

Rady Powiatu w Koszalinie”. Ww. dodał, że sesja odbywa się 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, czyli w tzw. 

zdalnym trybie obradowania.  

 

2. Stwierdzenie kworum.  

 

 W celu ustalenia kworum Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz 

Grabarek odczytał w kolejności alfabetycznej listę obecności a każdego  

z  radnych poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez wskazanie 

swojego nazwiska i dodanie „obecny/obecna”.   

Następnie Ww. stwierdził, że w obradach uczestniczy 18 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 radnych stanowi  

kworum i oznacza, że Rada posiada zdolność do podejmowania 

prawomocnych uchwał w sprawach objętych porządkiem obrad.    

Nieobecny Radny Kamil Sebastian Jesionowski. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek  poinformował, że wraz 

z materiałami radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 2),  

a następnie zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi do porządku obrad?  
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Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz wniósł  

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie: 

1) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2020 – 2028;   

2) rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Koszalińskiego.  

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że  

Rada może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady.  Ponadto zaproponował,  

by: 

1) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego 

na lata 2020 – 2028 dodać po pkt 19 jako pkt 19a, natomiast  

2) projekt uchwały w sprawie w sprawie rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Koszalińskiego dodać jako 

pkt 19 b. 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do ustalenia takiego 

porządku obrad.  

Przewodniczący Rady, zgodnie z § 18 ust. 1 Statutu Powiatu 

Koszalińskiego poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku obrad 

w proponowanym brzmieniu.   

Wynik głosowania: W głosowaniu udział wzięło 18 radnych, z czego:  

za – 18 radnych;   przeciw – 0;   wstrzymało się - 0 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:   

1. Otwarcie obrad.     

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przedstawienie porządku obrad.   

4. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

29 października 2020 r.    
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5. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

19 listopada 2020 r.  

6. Sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie między 

sesjami. 

7. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

wykonania Zarządowi z XXVII sesji. 

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady powierzonych do 

wykonania Zarządowi z XXVIII sesji. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Koszalińskiego na rok 2021.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2021 – 2030. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2020 r.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania 

"Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Koszalińskiego za lata 

2018-2019". 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2021 rok wysokości opłat 

za usunięcie pojazdów z drogi i przechowywanie usuniętych 

pojazdów na parkingu strzeżonym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2021 rok wysokości opłat 

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 

pływających z obszaru wodnego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i organizacji 

niestrzeżonego parkingu z ograniczonym nieodpłatnym czasem 

postoju przy Starostwie Powiatowym w Koszalinie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

przekazania Gminie Polanów zadania zarządzania drogami 

powiatowymi Nr 3546Z, 3550Z, 3559Z, 3570Z i 3573Z w zakresie 

utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości. 



4 
 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie pozbawienia 

kategorii drogi powiatowej niektórych dróg i odcinków dróg 

powiatowych. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu  

w Koszalinie na 2021 r. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rocznego planu pracy  

i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Koszalinie na 2021 r.  

19a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Koszalińskiego na lata 2020 – 2028. 

      19b. Podjęcie uchwały w sprawie rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Koszalińskiego 

20. Zapytania i interpelacje radnych. 

21. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.  

22. Sprawy organizacyjne 

23. Wnioski i oświadczenia radnych.  

24. Zamknięcie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Powiatu w Koszalinie  

z dnia 29 października 2020 r.   

 

Protokół Nr XXVII/20 z XXVII sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

29 października 2020 r. został przyjęty bez uwag. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wynik głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

 

5. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Powiatu w Koszalinie  

z dnia 19 listopada 2020 r.   

 

Protokół Nr XXVIII/20 z XXVIII sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

19 listopada 2020 r. został przyjęty bez uwag. 

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wynik głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 

 

6. Sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie między 

sesjami. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z działania Zarządu w okresie między sesjami, stanowiące załącznik nr 5 

do protokołu.   

 

7. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady 

powierzonych do wykonania Zarządowi z XXVII sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi  

z XXVII sesji, stanowiące załącznik nr 6 do protokołu.   

   

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady 

powierzonych do wykonania Zarządowi z XXVIII sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi  

z XXVIII sesji, stanowiące załącznik nr 7 do protokołu.   
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9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Koszalińskiego na rok 2021.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

1) wszystkie stałe Komisje Rady Powiatu wydały pozytywną opinię 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Koszalińskiego na rok 2021,   

2) projekt ww. uchwały w dniu 3 grudnia 2020 r. uzyskał pozytywną 

opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie, 

3) Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała również 

możliwość sfinansowania deficytu budżetu ustalonego w projekcie 

uchwały budżetowej Powiatu Koszalińskiego na 2021 r. 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz przedstawił 

najważniejsze kwestie związane z ustaleniem budżetu na 2021 r. 

informując, że, cyt.: „Jak już pan wspomniał, opinie komisji są pozytywne, 

bardzo serdecznie za to dziękuję. To, co mówiłem na naszych wspólnych 

komisjach, na spotkaniach, w takim ogólnym zarysie, to jeszcze raz 

powtórzę, że budżet na rok 2021 jest trudny. Od razu z góry mówię, że 

jest trudny do zrealizowania, ale również i był trudny przede wszystkim do 

sporządzenia (…). Jeśli chodzi o jakieś porównania w stosunku do tych 

naszych planów z poprzedniego roku, to dochody jak również wydatki się 

zbytnio nie różnią, gdy chodzi o porównanie roku 2020 do 2021, gdy  

chodzi o porównanie przy samym zatwierdzaniu tego budżetu. Inna jest 

sytuacja tak zwanej realizacji, ale o tym później. Co do wyników tego 

budżetu i projektu Państwu przedstawionemu, to niestety różnica między 

wydatkami a dochodami jest dość istotna i wynosi ponad 10,5 mln zł. Jest 

to, jako deficyt na rok 2021. (…). Pokrycie deficytu z kolei uważam, że jest 

jak najbardziej możliwe, bez żadnego problemu. A mianowicie chcemy 

ewentualnie zaproponować przyjęcie pożyczki w formie papierów 

wartościowych około 5 mln zł, pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu  

ok. milion. I mamy informację prawie pewną, że jeśli chodzi o tak zwane 

wolne środki, ewentualne nadwyżki, bo one będą wystarczające, żeby  

z powodzeniem ten deficyt pokryć. To jest jeden wniosek z naszej strony. 

Co do innych rzeczy związanych z budżetem, to szczerze mówiąc, i to 

powtórzę jeszcze raz, było nam ciężko i trudno (…) przedstawić Państwu 
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projekt zgodnie z propozycjami naszych 13 jednostek. Szczerze mówiąc 

w każdej części, w każdej jednostce, jak również w każdej branży naszej 

działalności musieliśmy w imieniu Zarządu, brzydko mówiąc, ciąć wydatki, 

aby można było z powodzeniem ten budżet zatwierdzić i dać Państwu do 

przedyskutowania. Chcę jednak powiedzieć, że pomimo złej sytuacji lub 

też nieciekawej sytuacji w roku przyszłym, bo sami nie wiemy co jeszcze 

może nas spotkać, jeśli chodzi o rok 2021, to musimy i planujemy 

wykonanie dość istotniej sprawy, jaką są inwestycje. I tutaj po pierwsze 

chcemy dokończyć te inwestycje, które były rozpoczęte w roku bieżącym. 

Są to cztery, (…), inwestycje. Przypomnę, gmina Bobolice, to Grzybnica, 

Dargiń, Świelino. W gminie Będzino to Mścice, Dobiesławiec. W gminie 

Biesiekierz - Parnowo, Biesiekierz - drugi etap i rozpoczęcie oraz  

zakończenie Świemino, Warnino, jako trzeci etap drogi pomiędzy obecną 

szóstką i szóstką przez Kraśnik. To są te podstawowe inwestycje 

drogowe, które chciałbym tu Państwu przypomnieć, ale również i nowe, 

jak Ogrodowa w Sianowie. (…) Planujemy też większą organizację (…)  

inwestycji własnych, tak to nazywamy, które będą wykonywane przez 

własne ekipy Zarządu Dróg Powiatowych. Jeszcze chcę zwrócić uwagę 

na jedno, bo to jest dość istotne, co będziemy rozpoczynać w roku 

przyszłym. Pierwsza sprawa, to jest zakończenie remontu naszego 

obiektu na ulicy Andersa, jak i przenoszenie naszych filii socjalnych  

i społecznych. Przede wszystkim Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, 

ale również Poradnię Psychologiczno - Pedagogiczną i innego rodzaju 

nasze stowarzyszenia, które będą tam funkcjonować. Na ten cel,  

w przyszłym roku w budżecie, wydamy jeszcze około 4,5 do 5 mln zł. 

Jeszcze jedno, o czym trzeba powiedzieć, że rozpoczynamy właściwie 

dopiero teraz proces przygotowania inwestycyjnego jeśli chodzi  

o funkcjonowanie domów pomocy społecznej. (…) W budżecie na rok 

przyszły mamy zapisane 150.000 zł. A tu chodzi o budowę i ewentualnie 

tworzenie tak zwanego systemu usprawniającego zarządzanie domami 

pomocy społecznej w roku przyszłym. Jest to kwota 150 tysięcy. Szczerze 

mówiąc przygotowania, jak również i nasze dotychczasowe działania  

w tym względzie pozwalają myśleć, że nasza  budowa nowych obiektów, 

nowego obiektu w ramach partnerstwa publiczno - prywatnego może się 

rozpocząć, jak nie będzie jakichś przeszkód, w roku 2022. W związku  

z czym jest to istotne zadanie, jeśli chodzi o kwestie przygotowania do 

roku 2022. I ten rok przyszły będzie właściwy do naszych wspólnych 
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decyzji w tej sprawie”. Ww. odniósł się do bieżącego roku stwierdzając, 

że: „Na samym początku, gdy przyjmowaliśmy budżet, nie 

spodziewaliśmy się takiej sytuacji budżetowej, jakiej doświadczyliśmy  

w roku bieżącym. Pamiętamy nasze dochody i działania w maju, czerwcu, 

które były bardzo niepokojące. Jednak wydaje mi się, że budżet na koniec 

roku 2020, pomimo złej sytuacji i trudnej, przy naszych oszczędnościach,     

będzie wykonany. (…). Dlaczego o tym mówię? Bo jak w grudniu 

myśleliśmy o roku 2020, tak obecnie w grudniu myślimy o roku 2021, a co 

nas spotka, sami państwo wiecie, że musimy być gotowi do podejmowania 

różnego rodzaju decyzji, jak również i poprawiania budżetu. (…). Na 

dzisiaj powiem, że mamy dodatkowe pieniądze, które przyjdą (…). Jest to  

7,5 mln zł na następną naszą drogę, w gminie Sianów. (…).”   

Rada Powiatu nie wniosła uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/208/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Koszalińskiego na rok 2021. Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania  

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2021 – 2030 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że: 

1) podobnie jak w przypadku poprzedniego projektu uchwały Komisje 

stałe Rady Powiatu wydały pozytywną opinię,     

2) Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 

w dniu 3 grudnia 2020 r. podjął uchwałę, w której pozytywnie 

zaopiniował ten projekt uchwały.     
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Następnie Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania, 

albowiem Rada Powiatu nie wniosła uwag do przedłożonego projektu 

uchwały.   

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXIX/209/20 z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2021 – 

2030. Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu na  

2020 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Budżetu wydała pozytywną opinię do projektu ww. uchwały.  

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz, w imieniu Zarządu 

Powiatu, poprosił o wniesienie autopoprawki do projektu ww. uchwały, 

poprzez wprowadzenie do budżetu dodatkowo przyznanych środków  

z Rezerwy Subwencji Ogólnej w kwocie ponad 342.000 zł.      

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do przedłożonego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania nad 

projektem ww. uchwały zmienionej w drodze autopoprawki.     

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 
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wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/210/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2020 r. 

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania 

"Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Koszalińskiego  

za lata 2018-2019". 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do przedłożonego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.    

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/211/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia raportu z wykonania 

"Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Koszalińskiego za lata 2018 -

2019".  Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 11 

do protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2021 rok wysokości opłat 

za usunięcie pojazdów z drogi i przechowywanie usuniętych 

pojazdów na parkingu strzeżonym 
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Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do przedłożonego projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.    

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/212/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia na 2021 rok wysokości opłat 

za usunięcie pojazdów z drogi i przechowywanie usuniętych pojazdów na 

parkingu strzeżonym. Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2021 rok wysokości opłat 

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 

pływających z obszaru wodnego 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do przedłożonego projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.    

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 
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przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/213/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia na 2021 rok wysokości opłat 

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających  

z obszaru wodnego. Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i organizacji 

niestrzeżonego parkingu z ograniczonym nieodpłatnym czasem 

postoju przy Starostwie Powiatowym w Koszalinie 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz, w imieniu Zarządu 

Powiatu, zgłosił autopoprawkę do projektu ww. uchwały polegającą na 

tym, że § 3 winien otrzymać brzmienie: „Uchwała wchodzi w życie od dnia 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 1 marca 2021 r.”  

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek powitał dotychczas 

nieobecnego Radnego Krzysztofa Orlikowskiego. Rada Powiatu  

w Koszalinie obraduje w pełnym składzie, tj. 19 radnych. Następnie 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy są uwagi do projektu 

ww. uchwały.    

Radny Marek Paweł Gil poprosił o wyjaśnienie koncepcji funkcjonowania 

parkingu, a w szczególności w jakim zakresie ma być bezpłatny,  a w jakim 

ewentualnie płatny.     

Starosta Koszaliński Marian Hermanowicz stwierdził, że, cyt.: „(…).  

Regulamin jasno określa zasady funkcjonowania tego parkingu. Jeśli 

chodzi o kwestie od kiedy i jak. Zasada jest taka, chcieliśmy zabezpieczyć 

możliwość przyjazdu naszych kontrahentów, naszych interesantów, tak, 

żeby można było z powodzeniem ten samochód zostawić. I główną naszą 

zasadą jest to, że każdy, kto przyjedzie na parking ma bezpłatne 
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funkcjonowanie tego parkingu do jednej godziny. Uważamy, że ten czas 

do jednej godziny wystarczy, aby interesant w takim dniu mógł skorzystać 

z tego parkingu i załatwić swoją sprawę w Starostwie. Nie dopuszczamy 

możliwości funkcjonowania parkingu dla wszystkich dlatego, że jest zbyt 

duże obłożenie. (…). Więc musimy szukać możliwości, żeby nie było tak, 

jak w tej chwili, że w normalnym funkcjonowaniu Starostwa nie ma gdzie 

samochodem zaparkować. (…). Część parkingów należy do Sądu i trzeba 

im też dać możliwość parkowania oczywiście bezpłatnie.  (…). Jeśli chodzi 

o funkcjonowanie parkingu i wjazdu członków zarządu czy radnych,  (…), 

to wszystko musi być opracowane i przedstawione bezpośrednio.  Ww. 

dodał, że szczegółowo kwestie te może wyjaśnić obecny Radca Prawny 

Maciej Flens.  

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski nadmienił, że, cyt.: „Co do 

regulaminu, bo być może przeoczyłem, może pan mecenas jeszcze 

doprecyzuje. Jest oczywiście teraz taka moda na to, żeby wspierać 

wszystkie działania ekologiczne. Czy również na parkingu wyznaczono 

miejsca, które mogłyby ku temu służyć? A mianowicie myślę o takim 

rozwiązaniu, jak ma częściowo wprowadzone miasto Koszalin, dotyczy to 

również pojazdów hybrydowych lub też elektryków. Czy czegoś takiego 

warto nie rozważyć?” 

Radca Prawny Maciej Flens, cyt.: „Generalnie uchwała tego nie 

przewiduje, dlatego, że na razie nie mamy miejsc przewidzianych  

z możliwością ładowania pojazdów elektrycznych. Jeśli takie miejsca  

i taka możliwość będzie, to będziemy przewidywać. Nasza uchwała jest 

nieco inna niż strefy płatnego parkowania, bo generalnie to wprowadzamy 

po to, żeby wydzielić określoną pulę miejsc, która będzie zarezerwowana 

dla gości, którzy przyjadą na godzinę, dwie załatwić sprawę. Dopiero jak 

ustalimy ten limit racjonalny dla petentów, to pozostałe miejsca zostaną 

przydzielone pracownikom najpierw służb powiatowych, potem oczywiście 

radnym, zarządowi i z puli, która zostanie pozostałe miejsca podzielimy 

poprzez zainteresowane instytucje, czyli mówiąc wprost sąd, prokuraturę, 

IPN. Te wszystkie instytucje otrzymają pewną pulę, no, ale nie taką, jak  

w tej chwili, bo wiemy jak wygląda sytuacja realnie. Sądy, prokuratury czy 

IPN zaczynają pracę od 7:00. My wiemy, że ten parking jest w większości 

zajęty przez pracowników tych instytucji. (…). Będziemy oczywiście 

rozmawiać (…). Spotkanie z prezesami tych instytucji się odbędzie, no, 

ale to my ustalimy jakby zakres, ilości miejsc, które możemy przydzielić 

tym instytucjom, które gościnnie korzystają z naszego parkingu. 
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Oczywiście nie dotyczy to tych miejsc, które są na terenie sądu, bo tam 

przewidzieliśmy specjalne upoważnienie do przejazdu przez parking dla 

tych osób (…). Taka jest idea. I te dwa miesiące, które będą do takiego 

przygotowania, właśnie pozwolą na to, żeby to precyzyjnie podzielić  

i określić. No i generalnie zarządcą będzie Starostwo, czyli Starosta. 

Biorąc pod uwagę wszystkie potrzeby, wszystkich instytucji to ten plan 

podziału miejsc bezpłatnych, płatnych, zakładamy dokona się w ciągu tych 

dwóch miesięcy.”  

Radny Marek Paweł Gil zapytał, czy oznacza to, że między godziną 19:01 

a 5:59 parking będzie bezpłatny?   

Starosta Koszaliński Marian Hermanowicz stwierdził, że tak, jeśli będzie 

zamknięte, to będzie bezpłatny.   

Radny Marek Paweł Gil poprosił o informację co będzie w sytuacji, kiedy 

petent nie załatwi swojej sprawy w ciągu godziny, a takie sytuacje mogą 

się zdarzyć, czy będzie płacił za przekroczony czas?  

Radca Prawny Maciej Flens wyjaśnił, że każdy wjeżdżający na parking 

pobierze bilet, tak jak na wszystkich innych parkingach czy to 

podziemnych, czy nadziemnych, i w momencie, kiedy ten czas będzie 

przekroczony, to bez opłaty nie wyjedzie. W takiej sytuacji interesant  

będzie miał możliwość uiszczenia opłaty ze przekroczony czas  

w parkomacie. Ww. dodał, że przyjęta została zasada, że każdy kto 

wjeżdża na parking i pobiera bilet, akceptuje zasady, objęte tym 

regulaminem.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania nad 

projektem uchwały zmienionym w drodze autopoprawki.    

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/214/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie  utworzenia i organizacji niestrzeżonego 

parkingu z ograniczonym nieodpłatnym czasem postoju przy Starostwie 
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Powiatowym w Koszalinie. Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

przekazania Gminie Polanów zadania zarządzania drogami 

powiatowymi Nr 3546Z, 3550Z, 3559Z, 3570Z i 3573Z w zakresie 

utrzymania czystości, pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do przedłożonego projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.    

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/215/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

przekazania Gminie Polanów zadania zarządzania drogami powiatowymi 

Nr 3546Z, 3550Z, 3559Z, 3570Z i 3573Z w zakresie utrzymania czystości, 

pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości. Ww. uchwała wraz z wynikiem 

głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie pozbawienia 

kategorii drogi powiatowej niektórych dróg i odcinków dróg 

powiatowych 
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Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.    

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 15 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 4. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr XXIX/216/20 z dnia  

17 grudnia 2020 r. zmieniającą uchwałę w sprawie pozbawienia kategorii 

drogi powiatowej niektórych dróg i odcinków dróg powiatowych. Ww. 

uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu 

w Koszalinie na 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisje stałe Rady Powiatu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie przeprowadził procedurę głosowania, albowiem Rada Powiatu 

nie wniosła uwag do przedłożonego projektu uchwały.   

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/217/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu  

w Koszalinie na 2021 r. Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rocznego planu pracy  

i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Koszalinie na 

2021 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisje stałe Rady Powiatu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie przeprowadził procedurę głosowania, albowiem Rada Powiatu 

nie wniosła uwag do przedłożonego projektu uchwały.   

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/218/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia rocznego planu pracy  

i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Koszalinie na 2021 r.  

Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

 

19a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Koszalińskiego na lata 2020 – 2028   

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Następnie 

przeprowadził procedurę głosowania, albowiem Rada Powiatu nie wniosła 

uwag do przedłożonego projektu uchwały.   

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 
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wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/219/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 

2020 – 2028. Ww. uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik 

nr 19 do protokołu. 

 

19b. Podjęcie uchwały w sprawie rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Koszalińskiego 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

Komisja ds. Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Następnie przeprowadził procedurę głosowania, albowiem Rada Powiatu 

nie wniosła uwag do przedłożonego projektu uchwały.   

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/220/20  

z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Koszalińskiego.  Ww. uchwała wraz  

z wynikiem głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

20. Zapytania i interpelacje radnych. 

 

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski zwrócił się z zapytaniem: 

1) czy mając na uwadze ochronę środowiska przewiduje się na 

parkingu Starostwa Powiatowego w Koszalinie jakieś udogodnienia 

dla samochodów elektrycznych i hybrydowych? 

2) jak przedstawia się sytuacja w Domu Pomocy Społecznej w Żydowie 

spowodowana przez COVID – 19? 
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Ponadto Ww. ponowił prośbę o przesłanie radnym oraz gminom Powiatu 

Koszalińskiego po kilka egzemplarzy „Atlasu turystycznego Powiatu 

Koszalińskiego”.  

Radny Wiesław Andrzej Lebioda wniósł interpelację o zbadanie 
możliwości utworzenia filii wydziału komunikacji w gminach należących do 
Powiatu Koszalińskiego. W ocenie Ww. rejestracja samochodu często 
wiąże się z wyprawą na pół dnia i troszeczkę jest to niepraktyczne z punktu 
widzenia tych, którzy mieszkają daleko od Koszalina, tak jak na przykład 
ja. 
 

21. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.  

Starosta Koszaliński Marian Hermanowicz odniósł się do zapytania 

Radnego Dariusza Mirosława Kalinowskiego w zakresie: 

- Atlasu turystycznego Powiatu Koszalińskiego i jego rozesłania 
informując, że ten wniosek jest najprawdopodobniej w trakcie 
realizacji, a może  nawet Atlas został już dostarczony. Jednocześnie  
Starosta zobowiązał się do sprawdzenia na jakim etapie jest ta 
sprawa.  
- stanu epidemiologicznego w Domu Pomocy Społecznej  
w  Żydowie informując, że rzeczywiście sytuacja jest bardzo trudna. 
W chwili obecnej jest 12 mieszkańców ze zdiagnozowanym 
koronawirusem, z czego 4 osoby przebywają w szpitalu a 8 osób 
przebywa w placówce w izolacji. Ponadto  z pozytywnym wynikiem 
w izolacji domowej jest 4 pracowników. Ww. dodał, że na dzisiaj 
innych informacji nie ma. Starosta poinformował również, że  jest  
w kontakcie z sanepidem, jak i przychodnią, celem podjęcia 
kolejnych kroków związanych z opanowaniem sytuacji. Na dzisiaj 
opanowana jest sytuacja w czterech pozostałych placówkach, 
natomiast niestety w Żydowie sytuacja być może jest rozwojowa. 
Starosta Koszaliński podkreślił, że placówka jest wyposażona  
w środki ochrony indywidualnej przed COVID – 19 oraz jest 
sprawowany bezpośredni nadzór nad placówką, a w szczególności 
przez Referat Zarządzania Kryzysowego, Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Koszalinie. Dodał też, że w tej sprawie 
prowadzone były bezpośrednie rozmowy z dyrektorem sanepidu. 
Natomiast jeśli będzie sytuacja trudniejsza, to zostanie   poproszony 
o wsparcie Wojewoda Zachodniopomorski.   
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Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer odniósł się do 

interpelacji Radnego Wiesława Andrzeja Lebioda dotyczącej utworzenia 

filii Wydziału Komunikacji i Dróg w gminach informując, że nie wie czy 

będzie taka możliwość, w szczególności z uwagi na sprawy organizacyjne, 

jak i ze względu na koszty. Ww. dodał, że propozycja Radnego zostanie 

przeanalizowana a odpowiedź udzielona zostanie na piśmie.  

Radca Prawny Maciej Flens nawiązał do wypowiedzi Wicestarosty 

informując, że komputery nie są Starostwa, tylko rządowej firmy 

zewnętrznej. Ww. dodał, że Starostwo może nie dostać dodatkowych 

komputerów i wtedy takich miejsc poza siedzibą Starostwa po prostu nie 

będzie można  zorganizować.  

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski stwierdził, że może warto rozważyć 

rozwiązania jakie są w Sławnie czy Darłowie.    

Radca Prawny Maciej Flens stwierdził, że to zależy od tego czy Wytwórnia 

Papierów Wartościowych, która dysponuje tymi komputerami zdecyduje 

się na dołożenie komputerów do innych lokalizacji.  

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek przypomniał radnym, 

że zarówno zapytania jak i interpelacje należy złożyć na piśmie w Biurze 

Rady i Zarządu Powiatu.   

 

22. Sprawy organizacyjne. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek: 

1.   Podsumował  działalność Rady w roku 2020 informując, że: 

  Rada obradowała na 13. sesjach, w tym na 6. sesjach   

nadzwyczajnych i podjęła 90 uchwał.  

 uchwały podjęte przez Radę przekazywane były do organów 

nadzoru, tj. do Wojewody Zachodniopomorskiego oraz 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w ustawowym terminie.  Żadna 

uchwała podjęta przez Radę Powiatu nie została 

zakwestionowana.   

 podczas sesji oraz w okresie między sesjami radni złożyli  

4 zapytania oraz wnieśli 10 interpelacji. 
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Przewodniczący Rady podziękował radnym, Zarządowi Powiatu, 

Skarbnikowi i Sekretarzowi Powiatu oraz naczelnikom wydziałów  

i kierownikom jednostek organizacyjnych, jak i wszystkim pozostałym 

pracownikom za zaangażowanie, determinację oraz rzeczową współpracę 

mimo tak trudnych warunków w jakich przyszło pracować, czyli w czasie 

panującej pandemii.    

2. Poinformował, że kolejna sesja Rady Powiatu, zgodnie z planem 

pracy, odbędzie się w lutym 2021 r., chyba że zaistnieje konieczność 

zwołania sesji nadzwyczajnej, to Rada zbierze się wcześniej.   

 

23. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer odniósł się do kwestii 

sesji nadzwyczajnych informując, że na początku stycznia 8 lub 11 

stycznia, trzeba będzie zwołać sesję nadzwyczajną, albowiem  Powiat 

otrzymał dofinansowanie z Funduszu Inwestycyjnego w wysokości  

ok. 7,5 mln zł na drogę Kędzierzyn - Skwierzynka. Ww. dodał, że zgodnie 

z wnioskiem droga powinna być realizowana w roku 2021-2022. Na chwilę 

obecną zadanie to wpisane jest na rok 2022-2023, dlatego też konieczne 

jest dokonanie jego przesunięcia, przygotowanie dokumentów i przyjęcie 

tej zmiany, by ogłosić przetarg.  

Radny Henryk Kuriata nadmienił, że dowiedział się, iż Państwowa Wyższa 

Szkoła Zawodowa w Koszalinie zamierza otworzyć nowy kierunek 

kształcenia, tj. administrację państwową. Ww. zgłosił wniosek, by 

Starostwo rozważyło umożliwienie odbywania praktyk studentom tej 

uczelni celem zdobywania przez nich doświadczenia.   

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek nadmienił, że  

jeżeli uczelnia wystąpi z taką prośbą do Starosty to z pewnością Starosta 

rozpatrzy taki wniosek pozytywnie. 

 

24. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

zakończył obrady słowami: „Zamykam obrady XXIX sesji Rady Powiatu  
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w Koszalinie”. Na tym obrady zakończono. Obrady XXIX sesji Rady 

Powiatu w Koszalinie zakończono o godz. 13.10.                                                                                                    

                                                                          Przewodniczył: 

                                                                            Przewodniczący Rady 

                                                                       Zbigniew Tomasz Grabarek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokolant:  

Anna Maruszak 

Główny Specjalista - Biuro Rady i Zarządu Powiatu 


